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Írásbeli kérdés

„Milyen intézkedéseket tervez a tárca annak érdekében, hogy az Áfa arányosítás ne legyen
kedvezőtlen hatással a foglalkoztatásra?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Csizmár Gábor foglalkoztatáspolitikai és munkaügyi miniszterhez. A
kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztel Miniszter úr!

A többször módosított 1992 . évi LXXIV. tv. az Általános forgalmi adóról 38 .§ . (3) bekezdése
előírja, hogy Áfa arányosításba kötelezően kell bevonni azokat az államháztartási
támogatásokat, amelyek adóalapot nem képeznek, és amelyeket az államháztartás valamelyik
alrendszeréből folyósítanak . Ilyen támogatás többek között :

a gyermek születése esetén az apát megillető munkaidő-kedvezménnyel összefüggő
költségek megtérüléséről szóló támogatás,
közhasznú munkavégzés támogatása,
munkába járással összefüggő terhek csökkenl ;ését célzó támogatások, valamint a
munkaerő-toborzás támogatása,
a megváltozott munkaképességű dolgozók foglalkoztatásáról és szociális ellátásáról,
valamint a foglalkozatást elősegítő egyes támogatások

Az ilyen címen kapott támogatás a vállalkozásnál adóalapot nem képező államháztartási
támogatásnak minősül, ezért az előzetesen felszámított Áfa esetében arányosítási
kötelezettség áll fenn . Ha a vállalkozás kizárólag adóköteles tevékenységet végez az
arányosítás akkor is fenn áll . Ez a törvényi kötelezettség oda vezet, hogy a vállalkozás az
arányosításból adódóan jelentős összegű visszaigényelhető Áfától esik el .



Tisztelt Miniszter úr!

A fentiekben ismertetett szabályozás jelentősen sújtja a vállalkozásokat, hiszen az arányosítási
kötelezettségből adódó, le nem vonható Áfa aránytalanul nagyobb mértékű mint, maga a
kapott támogatás. Ez oda vezethet, hogy például a megváltozott munkaképességű dolgozók, a
közhasznú munkavégzésben résztvevők száma a fenti okok miatt csökkeni fog, mert a
vállalkozók kétszer is meggondolják alkalmazásukat . Mit kíván tenni azért, hogy ez a
törvényi szabályozás megváltozzon, és ne csökkenjen a foglalkoztatottak száma?

Várom megtisztelő válaszát!
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